



**NEWS RELEASE
FOR IMMEDIATE RELEASE**

First Ever Prince of Wales Award for Sustainable Forestry to be Presented

(Version française ci-dessous)

Mattawa, ON, September 15, 2013 – The Canadian Institute of Forestry - Institut forestier du Canada (CIF-IFC) is pleased to announce that the first ever Prince of Wales Award for Sustainable Forestry will be presented on September 16th to Ms. Jocelin Teron of Campbell River, BC. The award recognizes the achievements of an outstanding young forest professional in Canada, and encourages involvement in and dedication to the principles of sustainable forest management, science-based land stewardship, and public outreach focusing on the wise use and conservation of forests and the ecosystems that they encompass.

“Jocelin is a very worthy recipient,” says Michel Vallée, President of the CIF-IFC. “She is a member of our Institute and on the Council of our Vancouver Island Section. She graduated from Lakehead University in 2011 and is currently a forester in training, working to achieve status as a Registered Professional Forester in British Columbia in 2014. Jocelin is dedicated to the practice of sustainable forestry and is generous in volunteering for both the profession and in her community.”

To be eligible for the award, candidates must either be a student or recent graduate (within five years) from a Canadian forestry, natural resources or environmental science university or college program, and must have made outstanding contributions to their school and program, and to forest professionalism in general, within their community. Eligible recipients must also be members in good standing of the Institute, thus demonstrating their personal commitment to lifelong continuing education and professional development, and their support of forest professionalism. Consideration is also given to personal activity with respect to sustainable forest management as it relates to career achievements to date, volunteerism, leadership, citizenship, academics, extra-curricular activities, and other professional accomplishments.

“The Prince of Wales Award for Sustainable Forestry will be presented at the Institute’s annual national awards banquet in Cornerbrook Newfoundland by Mr. Geraint Richards, Head Forester of the Duchy of Cornwall, U.K.,” said John Pineau, CEO of the CIF/IFC. “It is wonderful that Mr. Richards is attending our conference and is able to make the presentation on behalf of His Royal Highness The Prince of Wales.”

The Prince of Wales has been visiting Canada since 1970 and takes a close interest in all aspects of Canadian life. The CIF-IFC is dedicated to sound forest stewardship and sustainability across Canada and throughout the world, and is very pleased to have the honour of presenting the new award annually. The idea for ‘The Prince of Wales Award for Sustainable Forestry’ dates back to 2010 after Geraint Richards, the Duchy of Cornwall’s Head Forester, delivered the keynote address at the CIF/IFC annual conference in Jasper. His Royal Highness was very interested to learn of the positive relationship that was developing between the CIF/IFC and the Duchy and particularly wanted to encourage younger members of the CIF/IFC through the development of a new award.

His Royal Highness said “I am delighted that the Canadian Institute of Forestry is presenting the first ever ‘Prince of Wales Award for Sustainable Forestry’. I am especially keen that this new Award should recognize the dedication of a younger forestry professional to sustainable methods of forest management.”

“We have established an excellent international relationship between the Duchy of Cornwall and the Institute over the past few years,” said Matt Meade, Executive Director of the CIF/IFC. “Despite differences in scale and forest types, there are many parallel approaches for Canadian forestry and what is practiced in the Duchy. Our on-going collaboration demonstrates both the Institute’s and His Royal Highness’ commitment to environmental sustainability, best management practices and knowledge exchange.”

For additional information please contact:

Emily Gray
egray@cif-ifc.org
705-744-1715 ext. 609

– 30 –

**COMMUNIQUÉ DE PRESSE
POUR DIFFUSION IMMÉDIATE**

Première remise du prix Prince de Galles pour l’aménagement durable des forêts

Mattawa, ON, le 15 septembre 2013 – L’Institut forestier du Canada – Canadian Forestry Institute (IFC-CIF) est heureux d’annoncer qu’il remettra son tout premier Prix Prince de Galles pour la foresterie durable le 16 septembre prochain à Mme Jocelin Teron de Campbell River en Colombie-Britannique. Le prix souligne les réalisations exceptionnelles d’un(e) jeune professionnel(le) forestier(e) au Canada, et veut l’encourager à s’engager et à s’impliquer dans l’aménagement forestier durable, la gestion territoriale fondée sur des bases scientifiques et la sensibilisation du public axée sur l’utilisation rationnelle et la conservation des forêts et des écosystèmes qu’elles recèlent.

« Jocelin mérite bien cette récompense », mentionne Michel Vallée, président de l’IFC-CIF. « Elle est membre de l’Institut et siège au Conseil d’administration de notre Section île de Vancouver. Elle a obtenu son diplôme de l’Université Lakehead en 2011 et poursuit ses stages en vue de devenir *Registered Professional Forester* en Colombie-Britannique au cours de l’année 2014. Jocelin est impliquée dans la pratique de la foresterie durable et se dévoue généreusement pour la profession et dans sa communauté ».

Les candidats admissibles à ce prix doivent être aux études ou avoir obtenu dernièrement leur diplôme (depuis cinq ans) dans un programme d’études universitaire ou collégial canadien en foresterie, en ressources naturelles ou en environnement et avoir apporté une contribution exceptionnelle à leur école et à leur programme ainsi qu’à la foresterie professionnelle en général, au sein de leur communauté. Les candidats admissibles doivent aussi être membres en règle de l’Institut, démontrant ainsi leur engagement personnel à la formation continue et au perfectionnement professionnel tout au long de leur carrière et leur soutien à la foresterie professionnelle. On tient compte également des activités personnelles en matière d’aménagement forestier durable, notamment des réalisations passées dans la profession, du bénévolat, du leadership, de la bonne conduite citoyenne, des études, des activités parascolaires, et d’autres réalisations professionnelles.

« Le Prix Prince des Pays de Galles pour la foresterie durable sera présenté lors du banquet annuel de remise des prix nationaux de l’Institut à Cornerbrook, Terre-Neuve par M. Geraint Richards, forestier en chef du duché de Cornouailles au Royaume-Uni », a déclaré John Pineau, Président directeur général de l’IFC / CIF. « Nous sommes enchantés que M. Richards participe à notre congrès et puisse remettre le prix au nom de Son Altesse Royale le prince de Galles. »



Le prince de Galles visite le Canada depuis 1970 et s'intéresse de près à tous les aspects de la vie canadienne. L'IFC / CIF se consacre à la bonne intendance et au développement durable des forêts tant au Canada qu'ailleurs dans le monde et se réjouit d'avoir l'honneur de présenter le nouveau prix chaque année. L'idée d'avoir un « Prix du prince de Galles pour une foresterie durable » remonte à 2010, après que Geraint Richards, forestier en chef du duché de Cornwall ait prononcé le discours d'ouverture de la conférence annuelle de l'IFC / CIF à Jasper. Son Altesse Royale a été très intéressée d'apprendre que l'IFC / CIF et le Duché avaient tissé des liens étroits et souhaitait encourager les jeunes membres de l'IFC / CIF en créant un nouveau prix.

Son Altesse Royale a déclaré : « Je suis ravi que l'Institut forestier du Canada remette son tout premier ' Prix Prince des Galles pour une foresterie durable '. Je souhaite notamment que ce nouveau prix souligne le dévouement d'un jeune forestier professionnel aux méthodes durables d'aménagement forestier »

« Durant les dernières années, nous avons établi une excellente relation internationale entre le duché de Cornouailles et de l'Institut », a déclaré Matt Meade, directeur général de l'IFC / CIF. « En dépit des différences d'échelle et de types de forêts, il existe de nombreux points communs entre la foresterie canadienne et celle qui se pratique dans le duché. Notre collaboration soutenue montre l'engagement de l'Institut et Son Altesse Royale à la durabilité environnementale, aux meilleures pratiques d'aménagement et au partage des connaissances ».

Pour plus de renseignements, veuillez communiquer avec:

Emily Gray

egray@cif-ifc.org

705-744-1715 poste 609

– 30 –